
12 september 2022

Geacht Dagelijks Bestuur,

Op 4 juli ontving het Algemeen Bestuur t.b.v. de Algemene Beschouwingen op 7 juli ter 
gelegenheid van de Jaarstukken 2021 en de Voorjaarsnota een Memo Informatie 
belastinginning met een aantal mededelingen: Door de vertraging in de oplevering van 
functionaliteiten in de belastingapplicatie zijn de waterschapsbelastingontvangsten wederom 
vertraagd. Om de tekorten in de kasstroom te overbruggen heeft het waterschap extern 
liquiditeiten aangetrokken door middel van leningen bij de Nederlandse Waterschapsbank.

https://agv.waterschapsinformatie.nl/document/11673714/1/Afdoening+toezegging+AB-
234+Memo+belastinginning+en+liquiditeit

Inmiddels zijn we twee maanden verder. Sinds 7 juli hebben wij geen nieuwe informatie 
ontvangen. Er is ons toegezegd dat wij 30 september een update zouden ontvangen, maar 
wij vragen ons af of dit niet aan de te late kant is, mede gezien het feit dat wij deze maand 
september 2 Commissievergaderingen hebben en dat wij (CDA-AGV-fractie, tezamen met 
anderen) een extra AB-vergadering wensen, voorafgaand aan de Commissievergadering 
van 28 september, te laten plaatsvinden.

De CDA-fractie in het Algemeen Bestuur van waterschap Amstel, Gooi en Vecht vraagt u nu 
het volgende:

1. Wat is nu de stand van zaken in de oplevering van functionaliteiten van benodigde 
software voor de inning van de waterschapsbelastingen? In de memo is de 
verwachting geuit dat in oktober en in december oplevering zou kunnen plaatsvinden 
van een aantal functionaliteiten. Is dat nog steeds een reële verwachtingen. Is er 
sprake van enig inhaaleffect in het opleggen van belastingaanslagen of lopen de 
achterstanden juist verder op?

2. Kunt u nog steeds bevestigen dat er “vooralsnog” … geen sprake is van ‘verjaring’ en
het niet kunnen opleggen binnen de wettelijke termijnen?

3. Hoeveel is er inmiddels opgenomen aan extra leningen bij de NWB om het tekort in 
de kasstroom te dekken? 

4. In het memo van 4 juli wordt gemeld dat om niet boven de rekening-courantlimiet van
€45 miljoen (de maximale roodstand bij de NWB) uit te komen er de eerste zes 
maanden van 2023 € 95 miljoen (aan extra kasgeldleningen nodig is), vanwege de 
achterblijvende belastingopbrengsten. Is de omvang van deze schattingen nog 
dezelfde? Hoeveel is er al in 2022 al in de vorm van extra kasgeldleningen 
aangetrokken als gevolg van de stagnerende kasstroom van de belastinning?

5. Hoeveel is er inmiddels opgelegd van de waterschapsbelastingen 2021 en voor 
welke categorieën belastingplichtigen zijn er nog in het geheel geen aanslagen 
opgelegd over 2021?

6. Kan het Dagelijks Bestuur aan het Algemeen Bestuur een update geven van het 
staatje in het memo van 4 juli (Begroting en Gerealiseerd tot en met juni 2022) tot en 
met eind augustus 2022?
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7. Zal nog in december 2022 de combi (Zuiveringsheffing Particulieren en 
Watersysteemheffing) worden opgelegd? Hoe verhoudt zich dat tot de opmerking van
de waarnemend dijkgraaf mevrouw Albertine van Vliet-Kuiper dat “we over dit jaar 
nog geen aanslagen kunnen opleggen, omdat we mensen niet tweekeer in een jaar 
een aanslag gaan sturen”? Spreekt de dijkgraaf hier over een meervoudige 
verzending van aanslagen over verschillende belastingjaren in één kalenderjaar, of 
over het niet opleggen van dubbele lasten in één jaar? Indien het laatste bedoeld zou
zijn, kan er ook geen inhaalslag worden gemaakt in het opleggen van aanslagen en 
blijft het waterschap ten eeuwigen dage zitten met een extra schuld bij de 
Nederlandse Waterschapsbank.

8. Nu de rente op de geld- en kapitaalmarkt oploopt zal ook sprake zijn van toenemende
kapitaallasten voor het waterschap. Hoe schat het Dagelijks Bestuur de kans in dat 
op een gegeven moment de extra benodigde kasstroom niet meer met kortlopende 
leningen (kasgeldleningen) kan worden gefinancierd, maar dat langlopende leningen 
moeten aangetrokken met hogere rentelasten?

9. Nu mede door de sterk gestegen energieprijzen bij veel gezinshuishoudingen en ook 
bedrijven steeds betalingsachterstanden ontstaan is de kans groot dat ook de posten 
Kwijtschelding en Oninbaar bij het waterschap Amstel, Gooi en Vecht sterk zullen 
toenemen. Naarmate de tijd verstrijkt en het waterschap achterloopt in het opleggen 
van aanslagen neemt deze kans toe. Hoe monitort het DB deze situatie van het in 
betalingsproblemen geraken van gezinshuishoudingen, bijvoorbeeld in samenwerking
met de gemeenten en energiebedrijven (netbeheerders) en drinkwaterbedrijven 
(inclusief Waternet)?

10. Wordt er in een ‘sociale regeling’ voorzien?
11. Hoe gaat het Dagelijks Bestuur hier mee om in het opstellen van de Begroting 2023 

en het bijstellen van de Begroting 2022?
12. Is er een negatief effect van de ontwikkeling van de financiële resultaten van de 

sector Drinkwater van Waternet (die zoals bekend valt onder de bestuurlijke 
verantwoording van de gemeente Amsterdam) op de ontwikkeling van de overige 
sectoren van Waternet, waardoor ook de werkzaamheden van Waternet voor het 
waterschap zouden worden geraakt?

13. Hoe wil het Dagelijks Bestuur communiceren met de inwoners van het waterschap, 
met bedrijven en met landeigenaren (Ongebouwd) over de vertragingen van de 
waterschapsbelastinginning? Is het niet noodzakelijk om aan meer voorlichting te 
doen dan alleen maar zo:  https://www.agv.nl/waterschapsbelasting/ en 
https://www.waternet.nl/service-en-contact/waterschapsbelasting/aanslag-komt-
later/? 

14. Zijn er bij het opleggen van de aanslagen waterschapsbelastingen door de 
uitvoeringsorganisatie Waternet namens het waterschap Amstel, Gooi en Vecht ook 
fouten gemaakt net als bij de facturering van drinkwater door Waternet? Zijn de 
basisbestanden van adressen in orde?

15. Waarom is er nu een verschil in de aanslag van gezinshuishoudingen in de 
aangeschreven persoon, in MijnOverheid? Voorheen werd altijd het gekozen voor de 
‘oudste persoon’ van de huishouding, maar nu is ons gebleken dat dit 
leeftijdscriterium niet altijd consequent wordt toegepast. Het heeft in veel 
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gezinshuishoudingen voor verwarring gezorgd. Bij telefonische navraag kreeg een 
inwoner, ingezetene, te horen dat de regeling nu ‘genderneutraal’ werd toegepast. 
Waarom is er bij de toepassing van nieuwe software voor deze extra complicaties 
gekozen?

16. Wordt er inmiddels toch nagedacht over een plan-B, over meer samenwerking met 
andere overheden en uitvoeringsorganisaties zoals het Waterschapshuis voor het 
opleggen van aanslagen waterschapsbelastingen?

17. Welke maatregelen heeft het Dagelijks Bestuur met betrekking tot de 
uitvoeringsorganisatie Waternet en het management van Waternet genomen om in 
de toekomst te voorkomen dat investeringen zoals de aanschaf van een nieuw 
belastinginningsysteem niet aan het Dagelijks en Algemeen Bestuur worden 
voorgelegd (waarmee in feite het bestuur niet in de gelegenheid werd gesteld de 
kaders van het investeringsplan vast te stellen)? 

18. Hoe wordt hierop de governance (aansturing van Waternet) aangepast?

Wij zien de beantwoording van bovenstaande vragen graag voor de door ons aan te vragen 
Algemeen Bestuursvergadering van 28 september a.s. tegemoet.

Namens de CDA-fractie in het bestuur van Waterschap Amstel, Gooi en Vecht,
Wim Zwanenburg, Astrid Verweij-Bouwman
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